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Protokół Nr XXXII/21   

z XXXII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy   

w dniu 11 sierpnia 2021 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2021-2034.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2021 

rok.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie średniego 

samochodu ratowniczo-gaśniczego dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Łobżenicy.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Województwa Wielkopolskiego zadania  

w zakresie zarządzania publiczną drogą wojewódzką nr 242 na terenie miasta 

Łobżenica.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Pilskiego zadania publicznego  

w zakresie zarządzania drogami powiatowymi na terenie Miasta Łobżenica.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz określenia wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego za okres 3 miesięcy poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek 

mieszkaniowy.  

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zakończenie obrad sesji. 
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Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja    

O godzinie 13:05 otworzył XXXII sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy w kadencji 2018-2023. 

Oznajmił, że dzisiejsza sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2021 r. poz. 1372), na wniosek Burmistrza 

Łobżenicy Pana Piotra Łososia, który radni otrzymali drogą elektroniczną.  

Poinformował, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym dzisiejsze obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk.  

Pan Przewodniczący Antoni Kapeja powiedział, że w związku z powyższym ma miejsce 

przetwarzanie danych osobowych osób uczestniczących w obradach sesji, w postaci ich 

wizerunku, barwy głosu i innych danych ujawnionych przez rozmówców. Obowiązek 

informacyjny wobec tych osób spełniany jest poprzez wywieszenie treści klauzuli obowiązku 

informacyjnego na drzwiach wejściowych do sali, w której odbywają się obrady sesji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy. Klauzula znajduje się również w Biuletynie Informacji Publicznej 

Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zapoznanie się z treścią informacji. Następnie 

powitał radnych, gości oraz mieszkańców oglądających transmisję z obrad. 

 

Poza Radnymi Rady Miejskiej w Łobżenicy w sesji uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy Piotr 

Łosoś, Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski, Główna Księgowa w Urzędzie 

Miejskim Gminy Łobżenica Dorota Kwiatkowska, Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Łobżenicy Mariusz Gniot oraz radca prawny Katarzyna Paczyńska. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił radnych o potwierdzenie obecności w systemie eSesja. Poinformował, że w sesji 

uczestniczy jedenastu radnych. Powiedział, że Rada jest władna podejmować uchwały. 

Radni nieobecni: Regina Kowalewska, Wiesława Sikorska, Marek Czerczak oraz Adam 

Tadych. 

Zawiadomienia o sesji oraz listy obecności stanowią załączniki nr 1-5 do protokołu.   
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Ad. 2 Porządek obrad 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że radni otrzymali drogą elektroniczną porządek obrad, przygotowany 

dokładnie tak jak wnioskował Pan Burmistrz. Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tej 

kwestii. 

 

Wobec braku uwag Pan Przewodniczący powiedział, że będziemy pracowali zgodnie  

z przygotowanym porządkiem obrad. 

 

Ad. 3 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2021-2034 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił Główną Księgową Panią Dorotę Kwiatkowską o omówienie ww. projektu uchwały. 

 

Główna Księgowa w Urzędzie Miejskim Gminy Łobżenica Dorota Kwiatkowska 

Przedstawiła propozycje zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej (projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że Wieloletnia Prognoza Finansowa współgra zawsze ze zmianami budżetowymi,  

o których usłyszymy w następnym punkcie obrad. Następnie otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poprosił o informację na temat tzw. mostu …       *. Zapytał: „Jaki tonaż ? Na czym będzie 

polegała ta rozbudowa ?” 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Kontynuował temat mostu. Zapytał o wielkość udziału Gminy w tej inwestycji. 

Poinformował, że otrzymujemy 485 tys. zł dofinansowania. Oznajmił: „Tu jest kwota 
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wymieniona 489 tys. zł. To by było 4 tys. zł tej różnicy. A Pani mówiła o 536 tys. zł”.  

Radny Ryszard Biniak poprosił o wyjaśnienie tej rozbieżności. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że wszystkie parametry mostu zostały podane. Oznajmił, że radni otrzymali 

dokumentację „na eSesję”. Powiedział: „Jeżeli chodzi o ostateczną cenę. (...) Jesteśmy 

zaniepokojeni, bo jesteśmy po przetargu pierwszym. Nikt się nie zgłosił jeżeli chodzi o trzy 

zadania, tj. most …          *, tj. stadion, tj. przebudowa dróg i parkingów przy OSP. Tak 

wygląda rynek dzisiaj”. 

Pan Burmistrz kontynuował, że został ogłoszony nowy przetarg. Poinformował, że inwestycje 

związane z mostem oraz szatnią na stadionie miejskim powinny zostać zrealizowane do końca 

2021 r. Dodał, że zadanie przy OSP jest dwuletnie. 

 

Główna Księgowa w Urzędzie Miejskim Gminy Łobżenica Dorota Kwiatkowska 

Udzieliła odpowiedzi na pytanie radnego Ryszarda Biniaka. Oznajmiła, że dofinansowanie 

wynosi 485 tys. zł. Kwota 50 tys. zł znajduje się już w budżecie. Powiedziała: „Cztery tysiące 

teraz wejdzie uchwałą w sprawie zmian w budżecie. Także jest 539 limit wydatków na most”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie podjęcie uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2021-2034. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXII/299/21 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2021-2034, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 4 Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na  

2021 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu Główną Księgową Panią Dorotę Kwiatkowską. 
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Główna Księgowa w Urzędzie Miejskim Gminy Łobżenica Dorota Kwiatkowska 

Omówiła projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2021 

rok, który stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Zapytał: „Dlaczego szkoła w Dźwiersznie została odsunięta w tym roku ? Mieliśmy 

zapewnienie Burmistrza na majowej sesji, że szkoła będzie od początku wakacji miała 

remont”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił o dodatkowe informacje dotyczące zwiększenia środków na obiekty sportowe oraz 

środków otrzymanych z PFRON-u na wsparcie usług opiekuńczych.  

Oznajmił, że wojewoda przekazuje gminom co kwartał pieniądze na działania związane  

z przeciwdziałaniem COVID-19. Powiedział, że „są to niemałe środki, które realizujemy”. 

Pan Przewodniczący zapytał: „Chciałbym dowiedzieć się w jaki sposób te zadania są 

realizowane i jakie mamy założone tutaj w planie przedsięwzięcia czy działania czy akcje 

informacyjne”. Zwrócił uwagę na to, że jesteśmy „w szarym ogonie” wśród gmin powiatu 

pilskiego jeżeli chodzi o poziom zaszczepienia mieszkańców przeciwko COVID-19. Wynosi 

on 40%. Stwierdził, że ważne jest budowanie świadomości społecznej w kwestii szczepień.  

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego poinformował, że 

otrzymujemy środki na organizację stanowiska koordynatora szczepień. Zapytał, kto realizuje 

te zadania. 

Oznajmił, że mniejsze zainteresowanie szczepieniami przeciwko COVID-19 to problem 

ogólnopolski. Zwrócił uwagę na nieprzestrzeganie przez część mieszkańców zasad 

obowiązujących w sklepach. Kontynuował: „Fachowcy, którzy tym się zajmują, są 

zatrwożeni taką sytuacją i wydaje mi się, że wrzesień czy sierpień ubiegłego roku był 

podobny jak obecny, a później mieliśmy tą gehennę przez okres jesienno-zimowy, gdzie  

w zasadzie wszystko się zablokowało”.  
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Pan Przewodniczący Edward Starszak opowiedział się za prowadzeniem akcji promujących 

szczepienia przeciwko COVID-19.  Wyraził zdziwienie postawą osób, które się nie szczepią.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że za chwilę Pan Dyrektor Mariusz Gniot przedstawi, jakie działania są 

prowadzone w kwestii szczepień. Powiedział: „Szkoła w Dźwiersznie. (...) W szkole sporo 

zrobiono już, bo jest kotłownia z nowym piecem. Wymienione są wszystkie źródła światła  

w całej szkole, we wszystkich pomieszczeniach” - na ledowe, energooszczędne. 

Kontynuował: „Natomiast jest podstawowy problem z oceną ornitologiczną, czyli ptaki  

i nietoperze (...) i jest blokada ze strony Regionalnej Dyrekcji”.  

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował: Wykonawca „mógłby wejść Panie Burmistrzu od września, ale w związku  

z decyzją Regionalnego Dyrektora (...) może wejść dopiero w marcu”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „Cały cykl mamy dwuletni i ruszą od marca i będziemy to kontynuowali”.  

Powiedział: „Odnośnie zwiększeń. To robi wrażenie jak się słyszy sto szesnaście tysięcy. Sto 

jest na szatnię na medal. To jest inwestycja. Szesnaście tysięcy. Proszę Państwa. Budżety 

zarówno GCK, w tym jest również stadion, zostały bardzo okrojone na samym wstępie, 

związane z covidem i zaszła potrzeba w połowie roku zrewidowania. (...) Przychodzi Pani 

Dyrektor, która mówi, że nie ma już na rachunki na wodę, na te podstawowe rzeczy, bo 

daliśmy minimum w budżecie i teraz na wniosek Pani Dyrektor Gminnego Centrum Kultury 

zostało to zwiększone”. Są to środki zabezpieczające podstawowe płatności i zobowiązania. 

Następnie Pan Burmistrz poinformował, że koordynatorem procesu szczepień przeciwko 

COVID-19 jest Pan Dyrektor Mariusz Gniot. Stwierdził: „Właściwie ludzie nie widzą 

potrzeby szczepienia, bo przecież nikt nie choruje, nie ma żadnego problemu. A z tego co 

słyszymy w telewizji i słuchamy jeżeli chodzi o fachowców w tym temacie to ta czwarta fala 

w większym czy mniejszym stopniu na pewno nas dotknie. W związku z tym powinno nam 

wszystkim zależeć, żeby również w naszym środowisku jak najwięcej osób było 

zaszczepionych”.  

Burmistrz Łobżenicy poprosił o zabranie głosu Pana Dyrektora Mariusza Gniota w kwestii 

szczepień przeciwko COVID-19. 



7 

 

Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Mariusz Gniot 

Poinformował, że został upoważniony przez Pana Burmistrza do koordynacji szczepień  

i transportu. Oznajmił, że MGOPS prowadzi infolinię telefoniczną. Powiedział, że do tej 

jednostki zgłaszają się osoby z całej gminy, które „chcą żebyśmy przywieźli je na 

szczepienia”.  

Kontynuował: „Pan Radny Starszak pytał o te środki, na co są przekazywane. Jest też na 

wynagrodzenia, czyli dodatek oraz także na bieżące, czyli rachunki za telefon, wszystkie 

akcje, wszystkie inne artykuły biurowe, które są w tym względzie potrzebne do zapisywania 

oraz także na transport, czyli na faktury np. jeśli przewieziemy jest to też faktura na 

ozonowanie samochodu, bo nie wiemy czy ta osoba ma covid czy nie, oraz także na 

refundację paliwa, czyli kosztu dojazdu po tą osobę”. 

Następnie Pan Dyrektor poinformował, że zainteresowanie usługą transportu zmniejszyło się, 

ponieważ Pani Gruchalska oraz Pan Wierzbicki docierają również do osób, które nie mogą 

dojechać do punktu szczepień. Oznajmił, że jeśli chodzi o szczepienia to jesteśmy na szóstym 

miejscu w powiecie. Zwrócił uwagę na spadek zainteresowania w tej kwestii.  

Dyrektor MGOPS powiedział: „Były wydawane gazetki. Była podpisana umowa na film 

animacyjny, który jest u nas na stronie, jest na stronie urzędu. (...) Są też punkty szczepień na 

każdej imprezie teraz. Było już podczas imprezy plenerowej na bulwarze, będzie też na 

dożynkach”. Dodał, że punkt mobilny nie da takiej korzyści, ponieważ „nie ma tego 

zainteresowania”. 

W dalszej części wypowiedzi Pan Dyrektor Mariusz Gniot oznajmił: „Jeśli chodzi o PFRON. 

Było też pytanie o te 90 tys. zł. (...) 46 397 zł jest na dofinansowanie usług, pięćdziesiąt do 

pięćdziesiąt, więc zejdzie nam koszt własny Gminy do końca roku. To jest od 1 lipca do  

31 grudnia. W tym także jest psycholog dla osób niepełnosprawnych 6,3 tys. zł. Jest zakup 

paczek żywnościowo-chemicznych dla 140 niepełnosprawnych z naszej gminy - to jest koszt 

28 tys. zł. (...) 9,8 tys. zł jest na 140 pakietów ochronnych, czyli żele, rękawiczki”.  

Kontynuował: „Wspieraj seniora jest też realizowany u nas. Jest to 9 tys. zł. Około 4 tys. zł 

jest na wynagrodzenia dodatkowe dla pracowników z uwagi na to, że jeżdżą w trudnych 

warunkach i w terenie do seniorów, którzy zgłaszają się przez infolinię ogólnokrajową  

i wtedy my dostajemy w systemie informację, że taka osoba potrzebuje pomocy”.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Podziękował za przedstawienie dodatkowych informacji. Poruszył kwestię działań 

promocyjnych, które zachęciłyby mieszkańców do skorzystania z możliwości zaszczepienia 

się przeciwko COVID-19. Zasugerował: „Myślę, że należałoby nad tym popracować”.  

(...) Trochę pracy czy ciekawych form zachęcania czy produktów takich marketingowych, 

które można by za te pieniądze, które tutaj mamy”. Dodał, że szczepienie jest dobrowolne, 

jednak rolą Gminy jest zapewnienie bezpieczeństwa, w tym również bezpieczeństwa 

zdrowotnego mieszkańców. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że niezależnie od lokalnych działań promocja szczepień przeciwko COVID-19 trwa 

we wszystkich mediach. Kontynuował: „Zastanawiam się, co jeszcze ewentualnie mielibyśmy 

zrobić. To jest kwestia świadomości społeczeństwa w kwestii szczepienia i zabezpieczania 

siebie, ale również odpowiedzialności za innych. To jest trudne pytanie. Co jeszcze zrobić ? 

Może poprosić księdza proboszcza”.  

Pan Burmistrz stwierdził, że nacisk medialny w celu zwiększenia poziomu szczepień jest 

dostateczny. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Opowiedział się za prowadzeniem działań w celu zwiększenia liczby mieszkańców 

zaszczepionych przeciwko COVID-19. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poruszył kwestię tzw. mostu …         *. Poinformował, że mieszkańcy i rolnicy składali 

wniosek o zwiększenie tonażu mostu. Zapytał Pana Burmistrza o opinię odnośnie tego 

wniosku. Kontynuował: „Wiemy, że sytuacje różne były. Gdy wywrócił się samochód na 

moście w Łobżenicy to jednak była potrzeba korzystania z takiego mostu. (...) Przez 

Łobżenicę nie możemy przejechać żadnymi maszynami. Musimy jeździć przez Szczerbin. 

Także jest to alternatywna obwodnica dla takiego sprzętu”. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zwrócił się do Dyrektora MGOPS: „Chciałbym się dowiedzieć jeszcze, ile osób skorzystało  

z tego programu ?” 

Nawiązał do kwestii tzw. mostu …       *. Powiedział: „Tak samo ja się zwracałem  

i proponowałem, aby rozważyć możliwość ewentualnie przeniesienia tego zadania na 

przyszły rok mając na uwadze zwiększenie właśnie tego tonażu, a odpowiedziano mi, że to 

jest już w tej chwili niemożliwe, ponieważ prace są zaawansowane jeżeli chodzi o to”. 

Oznajmił, że w związku z ostatnim wypadkiem na skrzyżowaniu ulic 1 Maja i Mickiewicza 

był problem z przejazdem od ul. Złotowskiej w kierunku na Więcbork. Dodał: „A ta rzecz, by 

naprawdę nam to ułatwiło ten transport i organizację ruchu właśnie na takie wydarzenia”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował: „Państwo radni pamiętacie jak było spotkanie specjalne na temat mostu i było 

stanowisko podjęte o (...) tonażu”. Stwierdził, że rolnikowi zależałoby na tym, aby ominąć 

miasto. Powiedział, że to Rada decyduje o wydawanych pieniądzach, o kosztach tego mostu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej kontynuował: „Było wyraźnie podkreślane, że każde 

zwiększenie tonażu to są strasznie duże pieniądze i wybraliśmy na razie na dzień dzisiejszy tą 

opcję w tym mniejszym tonażu, żeby przejechać. Nie dlatego, ze względu na jakąś złośliwość 

i to należałoby mocno mieszkańcom wytłumaczyć, tym wszystkim, którzy protestowali. (...) 

Żebyśmy pamiętali, że to Rada podjęła taką decyzję. Była potem dokumentacja robiona i my 

wciąż do tego tematu wracamy”.  

Następnie Pan Przewodniczący Antoni Kapeja powiedział: „W imieniu rolników też 

mówiłem, że przydałoby się. Pan Radny Starszak na tym spotkaniu też mówił. Świadomość 

trzeba mieć o wydatkowaniu dużych pieniędzy. Może i kilkanaście milionów. I teraz pytanie. 

Ten most byłby przygotowany duży, a gdzie dalej droga ? Przecież tam dalej drogi by nie 

było. Znów musielibyśmy budować drogę aż do Złotowskiej (...) i tak samo w kierunku do 

Luchowa. Koszty. Bo nie sztuka zrobić duży most nie mając do niego dojazdu”.  

Pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu przez Burmistrza Łobżenicy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Myślę, że z mostem jest tak jak z każdą inwestycją. Dopóki nie powstanie to 

będzie wiele różnych informacji, wykrzywionych, nieprawdziwych, że to kładka, że na 

rowery, że na komarki. Wybraliśmy optymalne rozwiązanie - trzy i pół tony. Jak się zdarzy  
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w Łobżenicy wypadek, to co mówi Pan Radny Biniak, to będzie można objechać. Jeszcze tą 

drogę musimy tam zrobić”.  

Burmistrz Łobżenicy kontynuował: „Nie stać nas, to co mówił Pan Przewodniczący, że 

zrobimy most, nie wiem na co, na John Deere'a (...) czy kombajn z hederem 

dwunastometrowym. No nie o to chodzi i wszyscy o tym doskonale wiemy. Most trzy i pół 

tony jest optymalnym rozwiązaniem, a jeżeli nie uda nam się przetarg, bo to jest bardzo 

prawdopodobne. Jeżeli do kraju idą tak potężne pieniądze. Jeżeli Rada Miejska wyrazi zgodę 

na most, nie wiem dziesięć ton, dwadzieścia ton, proszę podjąć taką inicjatywę. Jeżeli 

uznacie, że stać nas na to, proszę bardzo. Ja jestem od wykonania tego zadania”.  

Pan Burmistrz dodał, że informacje na temat mostu zostały przekazane radnym. 

 

Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Mariusz Gniot 

Zapytał, który program ma na myśli radny Ryszard Biniak: „Wspieraj seniora” czy transport 

szczepień. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Oznajmił, że odbywa. 

 

Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Mariusz Gniot 

Poinformował: „W wspieraj seniora jest przez program zgłoszonych miesięcznie 19 osób i to 

jest narastająco. Do tych 19 osób dzwonimy. Jeśli jest taka potrzeba to w każdym miesiącu 

jedziemy. Można tylko się raz zarejestrować. Program nie generuje, jak ktoś się zarejestruje 

dwa razy to nie liczy, przez system ogólnopolski. Oprócz tego mamy te 12, 13 osób, które są 

przez nas monitorowane i oprócz tego rozmawiamy z sołtysami o sygnałach, gdzie można 

dojechać i pomóc”. 

Powiedział, że jeśli chodzi o transport szczepień to od stycznia przewieźliśmy tylko 7 osób. 

Oznajmił: „Refundacja kosztów jest narzucona przez rząd, te trzy tysiące, więc warto z tego 

korzystać i pokrywamy koszty bieżące, (...) które wynikałyby ze środków własnych”.  

Pan Dyrektor Mariusz Gniot kontynuował, że na ogólnopolskiej stronie dotyczącej szczepień 

przeciwko COVID-19 jest podane, że gmina Łobżenica liczy 9 468 mieszkańców. 

Zasugerował, że liczba osób zaszczepionych może być wyższa niż podawana w statystykach. 

Poinformował o przypadkach osób, które zaszczepiły się zagranicą, a w Polsce „są brani pod 

system, bo są zameldowani u nas”. Oznajmił, że w gminie jest też dużo dzieci.  
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Dyrektor MGOPS powiedział, że „akcja” od września powinna ruszyć do szkół. 

Poinformował, że jeśli pracownik socjalny jedzie w teren, to zostawia gazetki i ulotki. 

Stwierdził, że osoby chętne mają możliwość zaszczepienia się przeciwko COVID-19. 

Poinformował, że osoby starsze, które nie wychodzą z domu, nie chcą się szczepić. 

Zwrócił uwagę na wysokie ceny rękawiczek ochronnych. Dodał: „Dlaczego wspieraj seniora  

i takie koszty ?” Paczka stu rękawiczek ochronnych kosztuje obecnie 42 zł. (...) „Ja moim 

dziewięciu opiekunkom muszę to zabezpieczyć, więc się właśnie ratujemy z tych programów 

kupując te wszystkie środki ochrony osobistej”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Stwierdził, że program, o którym mówił Dyrektor MGOPS, rzeczywiście działa. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zwrócił się do Przewodniczącego Rady Miejskiej: „Pan tu wspomniał, że my podejmujemy 

decyzje jako radni odnośnie inwestycji, ale ta inwestycja związana z mostem …         *. 

Przecież my słuchamy głosu ludzi, naszych wyborców. To dlaczego Pan mówi, że my 

podejmujemy, oczywiście ja się z Panem zgadzam, ale jeżeli do mnie przyszli mieszkańcy.  

Ja z tego mostu nie korzystam. Nie muszę korzystać. (...) Jeżeli ludzie przychodzą i proszą: 

zróbcie coś z tym, bo my potrzebujemy tego mostu w takim kształcie czy w takim tonażu. 

Dlatego moje pytanie i jeszcze raz ponawiam. Czy Pan Burmistrz w ogóle wziął pod uwagę 

ten wniosek, który napisali rolnicy ? Bo tam naprawdę było dużo podpisów, a ja uważam, że 

powinniśmy głosu ludzi troszeczkę brać to pod uwagę”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił: „Chciałem wytłumaczyć tą sytuację, jaka miała miejsce i później były te wnioski, 

ale też za Pana Burmistrza nie będę odpowiadał i daję teraz szansę Panie Burmistrzu”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Panie Radny. Wszystko co robimy, robimy dla ludzi. Dla siebie też oczywiście. 

Przecież wiem, że jeżeli rozmawialiśmy o moście to rozmawialiśmy tylko w kontekście 

rolników tak naprawdę”.  
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował: „Jest teraz postępowanie przetargowe wznowione, bo pierwsze nie przyniosło 

skutku. Będziemy mieli 14 dni na informację czy będzie oferent. (...) Jeżeli będzie 

nieskuteczne i Rada Miejska będzie chciała zweryfikować no to tylko mówię, że procedura 

jest taka, że trzeba zmienić dokumentację projektową, pozwolenie wodno-prawne, czyli 

wystartować od zera i to zmienić jeżeli będzie taki wniosek i konieczność. Na dzisiaj na 

pewno jest to na co Gminę stać”.  

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Łobżenica 

Andrzej Dziamara 

Zapytał, „jak teraz wygląda forma szczepienia” przeciwko COVID-19. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że informacje na temat szczepień są szeroko nagłośnione. Dodał, że obecnie czas 

oczekiwania na szczepienie jest krótki, nawet jeden dzień. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że w dniu dzisiejszym jeżeli dana osoba wyraża chęć zaszczepienia to nie ma  

z tym żadnego problemu. 

 

Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Mariusz Gniot 

Poinformował, że w Łobżenicy znajdują się dwa punkty szczepień przeciwko COVID-19. 

Oznajmił, że istnieje możliwość wyboru szczepionki oraz umówienia się na dany dzień. 

Wystarczy kontakt telefoniczny. MGOPS nie może zapisywać na szczepienia.  

Powiedział, że istnieją mobilne punkty szczepień, np. na stadionie Okrzei w Pile, gdzie  

w sobotę i niedzielę można podjechać, stanąć w kolejce i przyjąć szczepienie. 

Pan Dyrektor Mariusz Gniot poinformował również, że przy rejestrowaniu się drogą 

internetową można wybrać punkt, w którym chcemy się zaszczepić.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Zasugerował: „Może tak zrobić jak rząd zrobił, że są jakieś nagrody, że są jakieś profity”. 

Problem nie tkwi w tym, że nie ma miejsca, że są kolejki do szczepień. Stwierdził, że większy 
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odsetek zaszczepionych mieszkańców zwiększy poczucie bezpieczeństwa. Poprosił  

o zgłaszanie propozycji w sprawie szczepień do Dyrektora MGOPS. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Wyraził zadowolenie z powodu tego, że „jest chęć zwiększenia promocji, naszych działań, bo 

nie wszędzie tak jest”. Powiedział: „Osiemnastego prawdopodobnie będziemy mieli naradę  

z dyrektorami szkół i to co już wspomniał Pan Dyrektor. Na pewno trzeba wykorzystać 

szkoły do promocji, do pomocy do wsparcia” w kwestii szczepień. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie podjęcie uchwały  

w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2021 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXII/300/21 w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2021 rok, 

która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie średniego 

samochodu ratowniczo-gaśniczego dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Łobżenicy 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

W związku z brakiem uwag Pan Przewodniczący zarządził głosowanie nad podjęciem 

uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXII/301/21 w sprawie udzielenia dotacji na dofinansowanie średniego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Łobżenicy, która 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Województwa Wielkopolskiego zadania  

w zakresie zarządzania publiczną drogą wojewódzką nr 242 na terenie miasta 

Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zadał pytanie, czy Powiat lub Województwo będą rekompensowali Gminie poniesione 

koszty. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, co będzie wchodziło w zakres prac. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że w przypadku drogi wojewódzkiej w obrębie miasta Łobżenicy w zakres 

prac wchodzi: bieżące utrzymanie, czystość, pielęgnacja zieleni przydrożnej oraz zimowe 

utrzymanie chodników i parkingów. Kontynuował: „To jest to co na bieżąco (...) generalnie 

robimy na drogach. Chcieliśmy to usankcjonować. Czyli omiatanie, utrzymanie czystości  

i również zieleń, koszenie. Natomiast zimą odśnieżanie chodników i parkingów przy drogach 

i to samo dotyczy uchwały z Powiatem Pilskim, gdzie wiemy, że trzy czwarte miasta to są 

drogi powiatowe”.  

Pan Burmistrz oznajmił, że Gmina otrzyma rekompensatę finansową. Dodał, że nie będziemy 

odśnieżać dróg powiatowych oraz drogi wojewódzkiej. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że czas obowiązywania uchwał w sprawie porozumień z Powiatem oraz 

Województwem będzie tylko do końca 2021 r. Powiedział, że zarządcy dróg odpowiedzieli na 

wnioski Gminy. Dodał: „Dobrze by było, żeby ewentualnie pomyśleć o takich rozwiązaniach, 

które by na trwałe nam pozwoliły te zadania w ten sposób realizować”. 

 

 



15 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „Będziemy robili to co robiliśmy. Tyle tylko, że to jest usankcjonowane. Jest to do 

końca roku”. Uchwały w tej sprawie podjął Sejmik Województwa oraz Rada Powiatu.  

Pan Burmistrz opowiedział się za zawarciem dłuższych porozumień, np. na okres trzech lat 

lub kadencji. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Zapytał, czy nie można w dalszej perspektywie przejąć dróg powiatowych pod zarządzanie. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że są to sprawy kompetencyjne między jednostkami samorządu. Powiedział: 

„Osobiście jestem zdania, żeby wszystko to co jest na terenie gminy, żeby tym zarządzać, 

czyli i drogami powiatowymi i drogą wojewódzką. Łatwiej nam, bliżej, ale za to muszą iść 

pieniądze, duże pieniądze. (...) Byłbym tym zainteresowany jako Burmistrz". 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przejęcia  

od Województwa Wielkopolskiego zadania w zakresie zarządzania publiczną drogą 

wojewódzką nr 242 na terenie miasta Łobżenica. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXII/302/21 w sprawie przejęcia od Województwa Wielkopolskiego zadania  

w zakresie zarządzania publiczną drogą wojewódzką nr 242 na terenie miasta 

Łobżenica, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Pilskiego zadania publicznego  

w zakresie zarządzania drogami powiatowymi na terenie Miasta Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 
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W związku z brakiem uwag Pan Przewodniczący zarządził głosowanie nad podjęciem 

uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXII/303/21 w sprawie przejęcia od Powiatu Pilskiego zadania publicznego  

w zakresie zarządzania drogami powiatowymi na terenie Miasta Łobżenica, która 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz określenia wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego 

za okres 3 miesięcy poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXII/304/21 w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz określenia wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego 

za okres 3 miesięcy poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Ad. 9 Wolne głosy i wnioski 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poruszył kwestię pisma w sprawie naboru wniosków na udzielenie dotacji na usuwanie 

odpadów rolniczych. Stwierdził, że należy zrobić wszystko, aby pomóc rolnikom. Następnie 

otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Powiedział: „Chciałem dopytać odnośnie zbiórki tej folii. Czy teraz te dane odnośnie ilości 

będziemy ponawiali od nowa, bo na pewno te ilości się zwiększyły, bynajmniej w moim 

gospodarstwie jest tego prawie raz tyle ? Jak to Burmistrz widzi ? Jak to by chciał 

przeprowadzić ? W jaki sposób ? Czy tak jak w zeszłym roku, żeby tą ofertę wybrać czy to 

gdzieś u rolnika czy w inny sposób ?” 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że powinniśmy wypracować wspólne stanowisko, które pozwoli ten temat załatwić. 

Poinformował o zamiarze złożenia wniosku do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska  

z ilością odpadów zadeklarowaną przez rolników w wysokości 226 ton. Powiedział, że na 

stronie internetowej urzędu podajemy indywidualnych odbiorców. Dodał, że nie wiadomo, ilu 

rolników samodzielnie poradziło sobie z tym tematem. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Opowiedział się za złożeniem wniosku do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. 

Oznajmił: „Firmę mamy, która chciała wygrać w zeszłym roku i na pewno będzie w tym 

roku. Miejsce możemy wyegzekwować, bo możemy zrobić z SKR-ów. Nie zrobić tego przez 

miesiąc, przez dwa, tylko cztery dni. W zupełności starczy, żeby rolnicy w cztery dni 

podjechali, złożyli te odpady. Z ZGM-u koparkę, załadujemy i mamy problem rozwiązany”. 

Dodał: „Nie wiem czemu to ciągniemy dwa, trzy lata i to się nie rozwiązuje. To jest proste 

rozwiązanie”.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Stwierdził: „Trzeba od początku zacząć tą rozmowę i starania o dofinansowanie i jeśli będzie 

to światełko od nas tutaj radnych, że jesteśmy za, to jest na chwilę obecną wystarczające.  

A potem będzie ten dalszy temat, o którym Pan Radny mówi”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział: „W ubiegłym roku wykonaliśmy jako urząd ogromną pracę i działaliśmy zgodnie 

z zasadami ogłoszonymi przez Narodowy Fundusz i chcieliśmy bardzo. To nie było, że my 

nie chcieliśmy i teraz też chcemy. Jest informacja, że złożymy wniosek do NFOŚ-iu na  

226 ton i to będziemy chcieli zrealizować zgodnie z rygorami tego konkursu. Natomiast 

niezależnie od tego możemy podjąć działania w sołectwach, o których też rozmawialiśmy. 

Myślę, że te dwutorowe działania powinny w tym roku przynieść efekt”. Pan Wiceburmistrz 

oznajmił, że pracownicy urzędu naprawdę w ubiegłym roku się napracowali. 

 

O godzinie 14:26 salę obrad opuścił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Aleksander Tadych, 

zmniejszając liczbę radnych do 10 osób. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Dodał: „Z tego co wiem to nabór wniosków już ruszył. Nabór wniosków, że trzeba już 

składać. Ja rozumiem Pana Burmistrza. Napracowaliście się dużo i nie twierdzę, że nie. Tylko 

nie dało to żadnego efektu. A teraz trzeba zrobić tak, żeby był efekt”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zamknął dyskusję. Oznajmił: „Myślę. Intencja wszystkich Państwa Radnych tu obecnych jest 

jedna. Starać się o dofinansowanie, bo to nam pomoże”. 

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w kwestii pisma Pana Burmistrza 

w sprawie wyboru inwestycji drogowych do przygotowania formalno-prawnego w aspekcie 

planowanych naborów wniosków. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Stwierdził, że musimy być przygotowani w urzędzie na nabory wniosków z FOGR-u, „gdzie 

co roku robimy dwa odcinki, ale na to trzeba mieć dokumentację”. Zaproponował następujące 

drogi do dofinansowania z FOGR-u:  

a) Kunowo-Kruszki,  

b) droga na Plamy (Dźwierszno Wielkie - do Pana …           *),  

c) droga w Trzeboniu do Pana …             *, 

d) droga w Kościerzynie Małym (Pan …         *).  

Poinformował: „To będą odcinki (...) do kilometra. To będą drogi gruntowe”. Powiedział, że 

jeżeli radni mają inne propozycje „to jesteśmy absolutnie otwarci, ale chcemy wiedzieć na 

jakie odcinki zrobić dokumentację”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poruszył kwestię remontu drogi z Witrogoszczy w kierunku Sypniewa. Zwrócił uwagę na to, 

że stanowi ona dojazd do szkoły rolniczej. Oznajmił: „Może odcinkami. Wiadomo nie cały 

odcinek od razu, bo to jest długi”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział: „Widzę tu kilka dróg, ale ważne jest to, żeby wyspecyfikować właśnie te drogi, 

gdzie one są do celów publicznych, do zorganizowania dostępu w komunikacji masowej czy 

to do szkoły w Sypniewie, czy to do szkół podstawowych na terenie gminy Łobżenica”.  

(...) Widzę jak ten autobus dojeżdża, jakimi trasami jeździ, a niekoniecznie są to te drogi, 

które są tutaj wyspecyfikowane, więc myślę, że należałoby się jeszcze nad tym pochylić”  

i zweryfikować z trasami dowozu dzieci do szkół. Dodał: „Nie chciałbym wskazywać 

konkretnej drogi, bo jest to kwestia wyboru, ale należałoby to z tym skoordynować”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Stwierdził, że w tym roku „zrobiono” na drogach gruntowych bardzo dużo. Oznajmił: „Tam, 

gdzie były takie newralgiczne, gdzie był taki krótki odcinek, który burzył (...) całą trasę. 

Mówię to w odniesieniu dowozu do szkół. Mówię o Kościerzynce. Mówię o Biegodzinach 

itd.” Powiedział: Drogi gruntowe „są zrobione dzisiaj w takim standardzie, że jest ogromny 

dylemat. I dzisiaj już musimy myśleć inaczej. Nie, które najpierw załatać, bo one są załatane. 
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(...) Z FOGR-u możemy robić również odcinki asfaltowe, dodając oczywiście swoje pieniądze 

i powinniśmy już dzisiaj pomyśleć, gdzie na trwałe robimy konkretne przecinki. To o czym 

mówiłem”, np. droga od Pana …              * do Pana …       *, droga Ferdynandowo-Izdebki. 

Pan Burmistrz zwrócił uwagę na poprawę stanu dróg gruntowych w gminie Łobżenica. 

Kontynuował: „Dzisiaj powinniśmy pomyśleć o trwałym zrobieniu już odcinków”. Zwrócił 

uwagę na długość drogi z Witrogoszczy w kierunku Sypniewa. Stwierdził: Droga ta „jest 

ważna, tylko czy ta”. Dodał, że kwestia wyboru będzie należała do radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że nie myśli o całej drodze z Witrogoszczy w kierunku Sypniewa, ponieważ zdaje 

sobie sprawę z jej długości. Oznajmił: „Pamiętamy. Czy to u mnie czy w innych 

miejscowościach była zrobiona dokumentacja. Robiliśmy to przez trzy lata odcinkami, po 

100, 200 m i myślę, że tak należałoby też wybrać tam”. Dodał, że przy wyborze dróg należy 

kierować się natężeniem ruchu. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Stwierdził, że kwestia dróg jest bardzo ważna w kontekście programu „Nowy ład” oraz 

środków, które będą przez najbliższe siedem lat. Należy pomyśleć o tym, gdzie położyć 

nakładki asfaltowe. Ważnym kryterium jest komunikacja i natężenie ruchu.  

Pan Burmistrz opowiedział się za zorganizowaniem spotkania z radnymi w kwestii dróg na 

terenie gminy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zaproponował, aby odłożyć temat dróg do miesiąca września.  

 

Radni nie zgłosili innych propozycji.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował o piśmie w sprawie ustanowienia 27 grudnia świętem państwowym. Oznajmił, 

że pismo wpłynęło od Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski.  
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że chodzi o święto związane z powstaniem wielkopolskim. Stwierdził, że warto 

rozważyć ten temat. Dodał, że „nie musi być to dzisiaj”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Zasugerował, aby radni przed najbliższą sesją zdecydowali, czy Rada Miejska podejmie apel 

lub stanowisko w sprawie ustanowienia 27 grudnia świętem państwowym. Powiedział, że 

warto się nad tym zastanowić. Dodał, że Stowarzyszenie Gmin i Powiatów Wielkopolski 

przygotowało wzór stanowiska. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zaproponował, aby powrócić do tematu na wrześniowych posiedzeniach Komisji Rady. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą pisma w sprawie lokalizacji wielkoskalowych instalacji 

odnawialnych źródeł energii na terenie gminy Łobżenica. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oznajmił: „Jeżeli chcielibyśmy podjąć konstruktywne działania w zakresie podmiotów, które 

chcą inwestować i budować zgodnie z naszym studium instalacje wiatrakowe (...) to 

powinniśmy podjąć działania w kierunku przystąpienia do zmiany miejscowego planu na 

obszarze tym, który jest zakreślony w studium, ale nie na całym, ograniczonym do propozycji 

potencjalnego inwestora i takie przystąpienie daje szansę inwestorowi, żeby jakiekolwiek 

działania u nas w gminie zrobić. Mówię tutaj o kontaktach bezpośrednich z właścicielami 

gruntów. Chodzi generalnie o Wiktorówko”. 

Pan Wiceburmistrz dodał: „Powinniśmy odpowiedzieć czy jesteśmy gotowi na przystąpienie 

do zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego”. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział: „Trzeba wziąć pod uwagę to, że na tym etapie, z pisma też to wynika, że tereny 

wskazywane w studium niekoniecznie mogą mieścić się w tej ustawie odległościowej właśnie 

o planowaniu wiatraków”. Kontynuował: „Generalnie o tym dyskutowaliśmy w kontekście 

uchwały w sprawie przystąpienia do studium i tam również była przyjęta taka zasada, że 

będziemy chcieli przystąpić do zmian, bo te elementy, która tam proponujemy do zmiany, nie 

wiem na jakim to jest etapie, zmiany studium również wymagają później pilnych działań  

w zakresie zmiany planu właśnie w tamtym obszarze, jak również jest kwestia dotycząca 

innych źródeł odnawialnych, nie tylko wiatraków. Jest duże zainteresowanie i są wnioski  

w zakresie fotowoltaiki”. 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oznajmił, że 

elektrownie wiatrowe mają tylu zwolenników co przeciwników. Stwierdził: „Jeżeli 

mieściłoby się to w rozsądnych uwarunkowaniach przestrzennych no to warto się nad tym 

pochylić, bo przecież to są też dochody dla naszej Gminy”, które mogą zostać przeznaczone 

na realizację inwestycji.  

Pan Przewodniczący Edward Starszak oznajmił, że wsparcie otrzymane w ramach „Polskiego 

Ładu” może wymagać wkładu własnego. Dodał: „Szukanie nowych źródeł, które można by 

było na tym terenie naszym pozyskać jest ważne i pewnie, że wszystkie za i przeciw trzeba 

rozpatrzyć i do tego służy sam proces planowania. Także uważam, że działania konkretnie 

przygotowawcze, organizacyjne należałoby w tym kierunku zacząć". 

 

O godzinie 14:52 salę obrad opuścił Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej 

Mariusz Wiśniewski, zmniejszając liczbę radnych do 9 osób. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił: „Dzisiaj tylko o tym wspominamy. Nie podejmujemy żadnych decyzji i też 

wrócimy na komisjach do dalszych rozmów, bo to są bardzo ważne sprawy, które na 

przyszłość dają wizję (...) rozwoju gminy i tym bardziej o dochodach, co Pan Starszak 

powiedział wcześniej”. Zapytał, czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w omawianym temacie. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poruszył kwestię pisma w sprawie dzierżawy trzech działek w miejscowości Dźwierszno 

Małe. Oznajmił, że „jest propozycja, aby to (...) pozostawić i skierować do przygotowania 

przetargu na dzierżawę tych gruntów”. Podał powierzchnię działek: 5 ha, 6 ha i 10 ha. 

Kontynuował, że jest pytanie do radnych, w jakim kierunku iść, „czy przedłużać umowę czy 

kierować na przetarg”. 

Następnie Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że w planie miejscowym omawiane grunty są „przeznaczone” na tereny 

pozarolnicze. Oznajmił, że gminne stawki za dzierżawę nie są „wysokie relatywnie do rynku 

prywatnego”. Powiedział: „Jeżeli są chętni i za rozsądną cenę można to oddać na dalszą 

dzierżawę, a mimo wszystko podjąć te działania dalej i szukać inwestorów, którzy mogliby to 

zagospodarować”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił: „Jestem również tego samego zdania co Pan Starszak tutaj przedstawił. Pod 

dzierżawę przygotować, a grunty pozostawić dla naszej własności jeszcze”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, czy „ewentualne kolejne umowy z ewentualnymi nowymi chętnymi będą zawierane 

na trzy lata”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że tak. Powiedział: Powinniśmy „zastanowić się na Komisji Rolnictwa, 

Finansowej, bo mamy trochę tego majątku jeżeli chodzi o ziemię i tych dzierżaw. Mam nieraz 

taką świadomość, że to za nieduże pieniądze (...) na naszym majątku. To jest jakaś wartość 

dodana też, bo ja rozumiem rolników. To jest jakieś wsparcie też dla nich, ale my też wiemy, 

że potrzebujemy pieniądze i będziemy je potrzebowali. (...) Warto byłoby się zastanowić, co 

robimy z tymi dzierżawami. Ja nie mówię, żeby robić przetarg na tysiąc metrów”.  

Kontynuował: „Ja to sobie zapisuję i zaproponuję Radzie debatę na ten temat”. 

Pan Burmistrz przypomniał, że dzierżawy działek są przedłużane co 3 lata.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił: „Panie Burmistrzu. Ja chcę przypomnieć, że taka komisja się odbyła i stanowisko 

jest wypracowane. Było już na Komisji Rolnictwa wypracowane stanowisko, że to co jest 

możliwe, a nieprzydatne ani mieszkańcom sołectwa, a w ogóle chodziło przy Łobżenicy, żeby 

zbyć”. Stwierdził: „Ten temat był podejmowany, ale to nie znaczy, że nie można jeszcze do 

tego tematu wrócić”. Dodał: „Jest taka (...) wola Rady, żeby pracownik przygotowywał 

właśnie do przetargu tych działek”. 

Następnie Pan Przewodniczący Antoni Kapeja powiedział, że radni otrzymali drogą 

elektroniczną informację Burmistrza Łobżenicy na temat wniosków złożonych w ramach 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg i Rządowego Funduszu Polski Ład 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oznajmił, że w informacji podano „szacowane wartości wynikające z dzisiejszego rynku, 

bardzo zawyżonego, wykonawczego”. Kontynuował: „Szacujemy to uwzględniając 

wyjątkowy ten rok, zwariowany, gdzie oferty są jeszcze raz takie niż szacowane kosztorysy. 

Także tutaj szacujemy zgodnie z rynkiem wykonawczym jaki dzisiaj oczywiście występuje,  

z dużą granicą błędu". 

Pan Wiceburmistrz powiedział: „Casus naszej oczyszczalni ścieków. (...) Nie było żadnych 

symptomów, że jest taki rynek bardzo zawyżonych ofert, a się okazało, że to był dosłownie 

rok, a potem nastąpiło tąpnięcie i kiedy robiliśmy postępowanie na drogę w Kościerzynce tam 

z kolei mieliśmy ofertę zdecydowanie poniżej naszego kosztorysu. Także trudno czasami się 

zabezpieczyć. W tym wypadku się zabezpieczamy”. 

 

Pisma poruszone w punkcie wolne głosy i wnioski stanowią załączniki nr 15-20 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Nawiązał do kwestii rozbudowy oczyszczalni ścieków. Zapytał, czy są już pozałatwiane 

wszystkie formalności związane z oddaniem do użytkowania oraz czy inwestycja ta została 

już rozliczona. 
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował: „W postępowaniu covidowym nadzoru budowlanego jest stosowana praktyka, 

że jest zgłoszenie do odbioru i (...) przyjęcie zgłoszenia bez uwag jest analogiczne, adekwatne 

jak pozwolenie na użytkowanie i w ubiegłym tygodniu minął termin składania uwag na 

zgłoszenie nasze i nie ma żadnych uwag. Zostało to zgłoszenie przyjęte bez uwag, czyli mogę 

powiedzieć, że mamy na dzisiaj adekwatne pozwolenie na użytkowanie”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, co dalej ze „Złotowską 19”. Oznajmił, że mieszkanie to jest opuszczone. Ponadto 

pobliskie drzewo w niedługim czasie może uszkodzić dach. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że przygotowujemy to mieszkanie do sprzedaży. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Czesław Malak 

Poprosił o przedstawienie informacji w sprawie chodnika w Dźwiersznie Wielkim. Zapytał: 

„Na jakim etapie jest ? Kto wygrał przetarg ?” 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „Nie wiem, kto wygrał przetarg, ale do końca roku ten chodnik będzie zrobiony do 

końca. Takie mam zapewnienie od Pana Marszałka”. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Zapytał, czy można pomóc rolnikom w składaniu wniosków dotyczących suszy.  Dodał: „Nie 

wszyscy mają internet, dadzą sobie radę”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zasugerował skorzystanie z pomocy ośrodka doradztwa rolniczego. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Mamy doradcę, o którego tak zabiegaliśmy. Mamy go na pełnym etacie.  

(...) Rano z nim porozmawiamy, żeby się zaangażował. Damy taką informację również na 

stronę internetową. Będzie to wsparcie tutaj u Pana Pająka”. 

 

Ad. 24 Zakończenie obrad sesji 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 15:07 zakończył obrady XXXII sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołował:         Przewodniczył: 

/-/ Łukasz Sobieszczyk       /-/ Antoni Kapeja 

 

* Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września  

2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2020 r. poz. 2176 z późn. zm.) oraz  

art. 24 ust. 1 rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia  

27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) - Dziennik Urzędowy Unii 

Europejskiej - 4.5.2016 L 119/1. 

 

 

 


